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Spørgsmål fraForsvarsudvalget til uden-
rigsministeren af 9. december 2013.
FOU–B 29spørgsmål 10stillet af Ellen 
Thrane Nørby (V)

FOU– B 29spørgsmål 10: 

Vil ministeren redegøre for, hvad han mener med sin udtalelse: ”Jeg tror ikke, det er en farlig 
mission. Vi regner ikke med, at det er en farlig mission. Det er under ordnede forhold”, set i 
lyset af, at Forsvarets Efterretningstjeneste betegner risikoen som høj ved flere af de operatio-
nelle dele ved missionen, jf. artiklen ”Udviklingsministeren: Jeg tror ikke det er en farlig missi-
on”, bragt på www.dr.dk den 6. december 2013? Og vil ministeren forklare, om Danmarks ud-
sendtebør stole på udviklingsministerens eller Forsvarets Efterretningstjenestes vurdering?

Svar:

Missionen skal fjerne Syriens kemiske våben på ganske kort tid midt under en borgerkrig. Det 
indebærer naturligvis risici. Missionen vil forløbe under så ordnede forhold som muligt. Vi vil i 
samarbejde med FN og OPCW forsøge at minimere risiciene mest muligt. Vi anerkender, at det 
er en vanskelig opgave. Det er dog også en opgave som verdenssamfundet ikke kan undslå sig. 
Det danske forsvar har en række stærke kompetencer, som regeringen mener, Danmark bør 
tilbyde.
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